

【刘哲伟专栏】类似迪拜行动未来仍会接连不断



刘哲伟

最后更新1年前 · 刊登于4 Jan 2024 2:51PM · 0条评论



首相安华接受来自5名国盟国会议员的支持在道义上也是不正确的。（档案照：透视大马）

我鄙视那些参与“迪拜行动”的人，难道他们没有更重要的事情要做吗？

最近有许多人问我相关问题，让我在这里回答。

第一、类似行动将来还陆续有来吗？

上周末，有一家马来媒体向我提问的问题，而我的回应是，不仅仅是“喜来登行动”、“伦敦行动”和“迪拜行动”，将来在这个国会任期结束后，类似的行动还会继续发生。至于是否能够成功，那将是另一个问题，但肯定会继续发生。

这种情况发生的两个原因是首先，那些政治人物的贪婪，他们想非道德地获取权力。其次，当前的法律无法控制他们的贪婪。

第二、这是谁的错？

最直接的答案是参与这些行动的人，我同意这一点。然而，如果我们更深入一些，政治人物的贪婪应该能够通过法律得到控制。如果反跳槽法令能够很好地发挥作用，就不应该有这样的行动，仅仅因为法律和宪法就可以阻止了他们这样做。就是这么简单。

不幸的是，目前这个版本的反跳槽法令完全无助。这就是为什么多年来我经常宣传旧版反跳槽法令的原因。

其次，首相安华接受来自5名国盟国会议员的支持在道义上也是不正确的。如果你能够接受这些支持，同样，你不能责怪你的对手做同样的事情。这让我想起了2008年霹雳事件，当时安华首次接受两名来自巫统的州议员加入人民联盟。

当后来有3名民联的州议员改变立场，转投巫统时，安华就再也没有道义立场来谴责这3名民联州议员的行为。

第三、迪拜行动是否可能成功？

尽管这几天迪拜行动经常受到热议，但我个人认为它不会成功，主要有两个原因。

GPS领导和支持者几乎无法与伊斯兰党合作，尤其是在伊党发布了许多右翼言论之后。（档案照：透视大马）

首先，让我们先计算人数。希盟有82名成员，我认为他们转投的可能性很低。同样，对于砂拉越政党联盟的23名国会议员，我暂时不认为他们有动机转投，特别是在安华政府承诺给予他们如此多的自治权之后。

最重要的是，他们的领导和支持者几乎无法与伊斯兰党合作，尤其是在伊党发布了许多右翼言论之后。加上安华与几位巫统的领袖有密切关系，所以安华可以轻松获得112名支持。因此，从数学角度来看，我不认为这会成功。



其次，执政党的国会议员转投反对派并没有太多的好处。在这方面，我们可以将其分为执政党的高层领导和国会议员。对于高层领导，我不认为有人会为了首相职而加入国盟，毕竟土团党有很多领袖在争夺这个职位，用首相职位来引诱几乎不可能。

另一方面，类似喜来登行动后，吸引国会议员支持国盟的唯一方法是向那些跳槽者提供好处。那些已经满足于他们政治奖励的执政党国会议员根本没有动机跳槽。因此，只有那些没有职位的人才可能受到诱惑。类似于首相职位，国盟的领袖也正在等待被任命到各种职务中去，所谓僧多粥少。

如果留在安华政府与跳槽到反对派带来相同的好处，我不认为会有执政党的国会议员要舍弃一个现有的政府，而去冒险投身于一个不确定的反对阵营的逻辑。

结论

这样倒政府行动将一直发生，直到反党跳槽法令被修改。然而，在当前的国会任期内，我对任何计划启动的行动都抱着怀疑的态度，不认为他们可以成功，除非其中出现巨大的政治变动。

* 刘哲伟目前在国际伊斯兰大学政治学系任职助理教授。在此之前，也曾其他高等学府执教。刘哲伟先后于马来西亚国立大学取得政治学学士及硕士学位，并于英国布里斯托大学取得政治学博士。

相关文章

- [张盛闻促停止争论“迪拜行动” 专注发展经济解决人民困难](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478886)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478886>)
- [“为符合团结政府期许” 法米：J-KOM将重组](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478806)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478806>)
- [“迪拜行动”引人民外资惊恐 拉扎里讽团结政府弄巧反拙](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478802)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478802>)
- [反讥“嘛嘛档”行动足矣推翻政府 玛祖基：迪拜行动无中生有](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478781)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478781>)
- [揭迪拜行动导致政府受敌 弗亚促重组J-KOM](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478774)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478774>)
- [安华无惧迪拜行动“未对团家政府构成影响”](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478714)
(<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478714>)

若想留言，请订阅或登录。

[Liu Zhewei Column] Similar actions to Dubai will continue in the future



Liu Zhewei

Last updated 1 year ago · Published on 4 Jan 2024 2:51PM · 0 comments



It is also morally incorrect for Prime Minister Anwar Ibrahim to accept support from five PN MPs. (File photo: Malaysian Insight)

I despise those involved in Operation Dubai, don't they have more important things to do?

A lot of people have asked me related questions recently, so let me answer them here.

First, will similar actions continue to happen in the future?

Last weekend, a Malay media asked me a question, and my response was that it is not just the "Sheraton Action", "London Action" and "Dubai Action".

Similar actions will continue to happen after this parliamentary term ends. As for whether they will be successful, that will be another question, but they will definitely continue to happen.

The two reasons why this happens are firstly the greed of those politicians who want to acquire power unethically and secondly the current laws cannot control their greed.

Second, whose fault is this?

The most straightforward answer is the people involved in these actions, and I agree with that. However, if we go a little deeper, the greed of politicians should be able to be controlled through laws. If the anti-hopping law works well, there should be no such actions, simply because the law and the constitution would prevent them from doing so. It is that simple.

Unfortunately, the current version of the anti-hopping law is completely useless. This is why I have often promoted the old anti-hopping law over the years.

Secondly, it is also morally incorrect for Prime Minister Anwar to accept support from 5 PN MPs. If you can accept such support, similarly, you cannot blame your opponents for doing the same. This reminds me of the Perak incident in 2008 when Anwar first accepted two state assemblymen from UMNO to join the People's Alliance.

When three Pakatan Rakyat state assemblymen later changed their stance and defected to UMNO, Anwar no longer had the moral standing to condemn the actions of these three Pakatan Rakyat state assemblymen.

Third, is it possible for Operation Dubai to succeed?

Although Operation Dubai has been hotly discussed these days, I personally think it will not succeed, mainly for two reasons.

GPS leaders and supporters have little hope of cooperating with PAS, especially after PAS made many right-wing statements. (File photo: Malaysian Insight)

First, let's count the numbers. Pakatan Harapan has 82 members and I think the chances of them switching are low. Similarly, for the 23 MPs from Sarawak Party Alliance, I don't think they have any motivation to switch, especially after the Anwar government promised to give them so much autonomy.



On top of that, their leadership and supporters can hardly work with PAS, especially after PAS has made many right-wing statements. Plus Anwar has close ties with several UMNO leaders, so Anwar can easily get 112 votes. So, mathematically speaking, I don't think this will work.

Secondly, there is not much benefit for MPs from the ruling party to switch to the opposition. In this regard, we can divide them into the top leaders of the ruling party and the MPs. As for the top leaders, I don't think anyone will join the PN just for the prime ministership. After all, there are many leaders in the Bersatu party vying for the position, and it is almost impossible to lure them with the prime ministership.

On the other hand, similar to the Sheraton move, the only way to attract MPs to support PN is to offer benefits to those who switch parties. Those MPs from the ruling party who are already satisfied with their political rewards have no motivation to switch parties at all. Therefore, only those who do not have positions are likely to be tempted. Similar to the position of Prime Minister, the leaders of PN are also waiting to be appointed to various positions. There are too many monks and too little porridge.

If staying in Anwar's government brings the same benefits as jumping to the opposition, I don't see the logic in any ruling party MP abandoning an existing government and taking the risk of joining an uncertain opposition camp.

Conclusion

Such moves to overthrow the government will continue until the anti-party defection law is amended. However, I am skeptical of any planned moves during the current parliamentary term and do not think they will succeed unless there is a huge political change.

** Liu Zhewei is currently an assistant professor in the Department of Political Science at the International Islamic University. Prior to this, he also taught at other institutions of higher learning. Liu Zhewei obtained his bachelor's and master's degrees in political science from the National University of Malaysia, and his doctorate in political science from the University of Bristol, UK.*

Related articles

- [Zhang Shengwen urged to stop arguing about "Dubai Operation" and focus on developing the economy and solving people's difficulties](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478886) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478886>)
- ["In order to meet the expectations of the unity government" Fahmi: J-KOM will be reorganized](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478806) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478806>)
- ["Dubai Operation" causes panic among foreign investors; Lazari sneers at unity government for making things worse](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478802) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478802>)
- [Mazuki: Dubai action is fabricated](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478781) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478781>)
- [Revealing the Dubai operation caused the government to be attacked by enemies, Fuya urged to reorganize J-KOM](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478774) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478774>)
- [Anwar is not afraid of Dubai action: "It has no impact on the Tuanku government"](https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478714) (<https://www.themalaysianinsight.com/chinese/s/478714>)

If you want to leave a comment, please subscribe or log in.